
was involved with one Arab group, but that there was no 

implication that his partidpatinn in, Arab student activities 
affected his intent or attitude toward the assassination.

Kanan Abdul Latif liarnzeh stated that Sirhan was an active mem­

ber of an organization called the ■Organizatoon of Arab Students 

in the United States of America and Canada. " Hamzeh was the 

president of the Pasadena city College Chapter Jin 1565. The 

coiUge chapter was not retired'by the parent organisation. . 

in New York because Pasadena city College did not give the group 
formal states on <_. Ha^h remarked that Sir^ appeared " 

very interested in his school work and did not seem interested 
in pooitics. Hartreh did feel that Sirhan could easily have been . 

tenanted by any Arab Naaionalist cause because of his intense 
flllOngs against the Israelis.

The chlimao of the Patera Chapter in 1568 had no reiolleitioo ' 

of Sirhte as a teller. They described the group as a 8oca 

orgteiretite. However, Sirhan did not belong to a group cmad 

“The IotlrnatiioaL Club" on the Pasadena City Collage campus 

as was sieged, nor did he participate in any known Arab group ' 

^tivitees at other schools in the Pasadena area.

An ex-postate rnagad tot Sirhan received pro-ftasser Ueraattne '

from an orglnizltioo named the "Arab Student League." Invests 
gators were uoable to licate any record of sUch an organisation. 

It was determined that the ex-posmmnn was probabiy bliog 
hysteria! lbout his rliileeciions which were heightened by the 
retel^on of Sirh^’s invoVvement in the shooting. He had not
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delivered mail.to the Sirhan home for over one year.

' Arab Pharmacist Sayegh .

A witness, Mrs. Lois Garner, reported that on June 7, 1968, 

she overheard a conversation in a Temple City pharmacy Which 

she believed to have had something to do with the assassinatoon.
. The pharmacist, Mr. Spear S. Sayegh, was on the phone when Mrs. 

Garner entered his store. She overheard Sayegh state, "But I ’ 
had to. We will call an emergency meeing. ,We must band • 

b together and stand behind him." •
•

Investigators determined that Sayegh was active in the Southern 

California Arab cormnuuity affairs. He did not redd the 

speecfic phone call that Gamer refereed t:o; however, he admitted 
that he had had several phone conversations with persons regard­
ing defense arrangements for Sirh^. No evidence existed which 

could Jink Sayegh Jin a conspiracy with Sinam.

CONSPIRACIES IMPLIED BY SIRHAN'S ACTIVITIES

Purchase of the Murder Weapon by Sirhc^

When the investigation into the history of the murder weapon 

established that Mmnr Sinan had purchased the weapon, the 
, possiiiiity that a conspiracy existed between Munnr and Sirh^ 

was raised. This aspect of the investigation remains open at 
this tm^. The District Attorney's Office has decided to 
delay the decision to determine whether any action should be 

taken regarding Muunr's alien status and possible illegal 
j possession of a weapon.
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George Erhard identified Munir Sirhan as a co-employee whom he 

knew as "Joe," who had asked him if he had a handgun for sale. 

Both worked at Nash's Department Store in Pasadena., and it was 

known that Erhard coieected guns. Erhard did not have the gnn 

in January 1968 when Miunr first asked him, but he was able to 

arrange the sale in February. ' ,

on the day of the sale, Mtmix Sirhan asked that Erhard meet him 

later that night when he would have the money. Erhard and a 

freend, Wiilaam Price, not Munir who was with his brother, •

Sirhan Sirh<n. Munnr borrowed six dollars ($6.00) foom Sirhan 

and bought the gnn. ' " .

Munnr Sirhan denied that he had purchased the gun; he contended 

instead that Erhard had visieed the Sirl-ian home and melt Sirhan, 
who then arranged1the sale of the gun. He submtted to a poly­
graph eram-nation which indicted that he was being untruth!. 
The test indicated that M^nr Sirhan had purchased the gun. He 

subsequentyy admitted that he Ued about Erhard being in his 

home, but he refused to admit that he had purchased the gun. 

Investigators had no substantVee evidence which Hnktdtl^ ,
purchase of the gun by Munir with any guilty knowledge of Sire's 

intentoon t:o kill Kennedy. ■ ■ •

Companion at Gun Shop

The search of Sirhan's vehicle after the shooting produced a 

SaltS receipt for .212 caliber bmmanition sold by a gun shop in 

San Gibriel, California. The clerk identifeed as milking the 
sal.t i.nitiaUy stated that he remembered making out the receipt
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and that there were two other persons with the man who made 

the purchase. The sale took place sometime after 3:00 p.rn. 

on June 1, 1968., The saeesnurn subsequently identified Sirhan 
as the man who purchased the amunition. He could not identify 

one of tlie other men but tentatively identified Munir Sirhan 
as the third man.

The wife of the owner of the gun shop corroborated the state­
ment of tee saeesman and stated t;hat she recailed that the 
seme men were in the shop so^Une in April. -She steted, 

■ however, that Sirhan spoke with a very distinctive foreign *
accent.'.

After a request to have the Sirhan brothers appear at a show 

up was ignored, investigatoss arranged a polygraph for the 
gun shop employees. Both t:he eaeeiman and wife of the owner 

were found te be untruthful about their observations of Sirhan. 
As a result of the investigation, it was possible to determine 
only that SirJicm was in possession of a sales receipt for .212 
caliber a■luli^tn from the gun shop. The ^eesrnM subsequently 

a^nitted that he did not recall the sale or Sirhan; he could 
only stete that he competed the sales receipt. The other 

witeesses steted that they were no longer sure of their state­
ments . _ •

Sln_GabrJel_vLleyaln_c^ s'
The investigation of Sirhan’s lctiiiilss prior to the lsslssi— 

nation revelll!d that he had proceed shooting with the murder 
wlaptn at a shooting 'range jin Lunate, Ca^mia, on June 4, 1968.
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It was alleged by the rangemaster, Everett Buckner, that he 

overhead Sirhan and a blond woman in a heated conversation 
which Buckner felt was connpiratorial in nature.

The investigation revealed that Sirhan arrveed at the range 

ai°ne at approximately 11:00 a.m. on June 4 and signed his 
name to the. g»n cub x^ter. During Ue day he fired approxi­

mately 300 to 400 routes foom a .22 caliber revolver. He used 

. raird frre rethods in firing ^.d spoke to peveral other persons 

during the afternoon. He left by himself when the rmige 
crossed at 5:00 p.m.

Buckner f^ated teat Sitec^ initially (fied approxiraxtely 100 
roimdte and then retunned to the control tower. He asked 

Buckner f°r .22 caliber ammunition that would not msfire. 
Sirhan then returned to the Inne where he continued firnng. 
He then aieegedly engaged in a conversation with a blond woman. 

Buckner overheard t:he woman state to Sirhsm, "You Pon-of-t- 

bitch’ or "Godden you son-of-a-bitch, get away foom me. They 

wu recognize us." Shortly after that Sirhan disappeared. ’

The bl°nd wornan aHegedly returned t:o the control tower where 

she ^t a ta11 ranu The man stated to her, "Goddam it, you 

got to letrn how to fire this gun today.” -The blond replied, 
"You’re right." The investigation revealed that Buckner 

probably c^futed tete incid^t With rre involvnng a man and 
wife who carne to the range a a^roximately 11:00 a.m. They 

had an ardent over tee gun t;he woman had just purchased, and 

a remark sim,1ar te the one heard by Buckner was probably made.
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The man and woman ncaieed seeing Sirhan but did not speak 

to him. _

A second couple camo to the range at 4:00 p.m. They had a 

short argument about paying the range free for only one hour 
of shooting. The woman, Claudia Williams, went to the pistol 

range and tr^k a position near Sirhan and thiey conversed about 

their guns. They fieed each other’s gun and he commented on 

her gun. She described Sirhan as a very good shot and noted 

that the toles in his target were mootiy in the center. Several 
other witnesses noted the same thing and commented on Sirhan’s 

rapid"fiiing.

The ringomaatte s staeement was refuted when he took a poly** 

graph examnati^ ana responded untruthfully. Though initiaily 

he would not adnit that he had been Mstaken, his retpontet 

indicated that he had confused the incident with Sirhan’s 

conversation with Claudia Wiliams at 4:00 p.m. and the argurnent 

which Neuried at 11:00 a.m. between George Mioch and another 
woman. Buckner eventually id]m.ttod that he had been mistaken 

about the incident. * .

An addition! witness at the range stated that he observed 

Sirhan on the rifle range with a rifle. This witness's state­
ment commpetely wnfliceed with the numerous other witnesses. 
He was given a polygraph examnatoon and resp^ded truthfully

to questions. It was concluded that the witness was honestly

mistaken in his opinion of what he had seen. Of the thirty­
seven persons,interviewed, only the couple discussed above
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thought they saw Sirhan on the rifle range. An unidentified 
person reetm>lihg Sirhan was seen on the rifle range by other 

witnesses. ' .

The casings foom the range for the period around June 4 were 

examined for evidential value; however, no identifiable casings 

could be found -from the 37,815 examined. The investigation 

concluded that Sirhan was alone the entire day while at the 
range. ■

VOLUNTARY WITNESSES • *

Jerry Owen Investigator

Oliver Brindley Owen, aka Jerry Owen, was an ex-prize fighter 

turned minister who became involved i.n the most complicated 
allegation of conspiracy that developed in this investigation. 
The series of events iliegidly involved Sirhan and Jerry Owen ‘ 

and the attempted purchase of a horse by Sirhan. The false­
hood of Owen's allegation was clearly estiblisted through 

’ investigation of his claim. » ■

Esseenially Owen dammed that on Monday, June 3, 1968, at approxi­

mately 3:00 p.m, he picked up two hitchhikess in downtown Los 

Angeles and gave them a ride to the Hollywood-Wilshiee area.
’ Owen subsequently identifeed one of the Citchhikees as Sirhc^ 

who rode in the cab of his truck during part of the ride. Sirhr
, iltegtdly offered to buy a horse foom Owen, who had a palomi.no

. 5 for sale. The purchase was t;o be made at 11:00 p.m. that night
at a locator in Hollywood. Owen and Sirhan then iltectdly met 

at this locatoon at 11:00 p.m., and Sirhan asked Owen if he
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could wait until the next day when he would have Une necessary 

money* Owen registered at a local hotel for the night.' .

The next wrning, June 4, Owen was met by a man in a flashy ■

suit and a blond girl who told him that Sirhan did not have ■ 

the money for the horse but that he wanted Owen to meet him 

again at 11:00 pm. that night. The man offered to give him '
some money as part payment on the horse. The man also told
Owen that there was something happening at the Ambassador ' ,
Hotel a^t night , Sna t^t he (the prospective buyer:) could not 

have t:he money util then. .Owen told the man that he could not >
meet torn became of an appointment jin Oxnard. Owen gave the j
man a business card and offered to bring the horse to Los - J 
Angeles the next day. '’

Owen then allegedly went to Oxnard, Califortia, and remained 

there the night of June 4. He returned to Los Angeles at 
approximately 12:30 p.m. on the 5th and learned of the assassi­
nation. He told two frennds of'the incident after Hegediy 

recognizing a picture of Sirhan in a newspaper and went to 
Unnversity Station where he made his statement to the Department.

During the ensuing months investggators sought to conclusively 

establish the truth regarding Owen's allegation. On the sur­

face his sta^rnuts were not ill£-tncrimtnaitgg, and Owen 

presented himself as a volunteer witness who was imeeeseed in 
lisirttng the police. Esseenialiy iniertggatois nelala only 
to establish the falsity of Owen'r staeements to refute his 
allegation or to verify the truth of his rtaeemetts and use Owen
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as a material witness. AH evidence seemed to indicate that 
Sirhan was not with Owen on the 3rd. It was necessary, however, 
for investigaOoss t:o determine Owen’s reasons for fabricating 

the incident or whether he was honestly mistaken.

A complicatOon developed early in the investigation when Jerry 

Owen became wary about the investigation of his allegation. 
Owen aieegedly received a threatenngg phone call on June 6, 

1968, telHni him to remain quiet regarding his horse deal ’ 
with Sirhan. Owen moved to the San Francisco area where he ■ 

remained "in hiding" for several months. During that time his 
allegation became publicized, and Owen engaged an attorney, 

George T. Davis, to represent him.

A polygraph examination was arranged for Owen on July 3, 1968, 

at the San Francisco Police Department. His attorney, Davis, 
was present during the test. Owen's responses to key questions 
indicated that he was being untruthful. When told of the 
results of the test, Owen made a lengthy statement which indi­

cated that he was unsure of his original statement.

Investigators subsequently intevvieedd Me. Mary Sirhan and ' 

Adel Sirhan who ateimlted to assist iivtstigatoss in determining 
the truth of Owwn's aleegatiins. After a visit with Sirhan at 
the HaH of Justice, Mrs. Sirhan told irvestigators that Sirhan 
had denied knowing anything about Jerry Owen or Ue purchase of 

a horse.

At this point in the investigation there had been three separate

accounts of the occureence given by Owen. The number of
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j inconsistencies which appeared between the accounts and the
। results of the polygraph, coupled with Sirhan's denial of
j knowing Owen, led xnvestxgatoss to the conclusion that Owen

J was lying, it remained for investigators to determine why

J and to firmly refute Owen’s staeements with factual intorma■”
tion and physical evidence.

An investigation was made into Owwn’s descriptton of the events 
occurring on June 3. Several discrepancies appeared in his • 
statements, and witnesses who were inievvtewtd stated that Owen 

did not do all of t:he things that he said he had done. Owen ’ 

stated that he -.vent to a sporting- goods store and purchased a 

pair of boxing shoes. A witness, Rip O’ReUly, stated that
■ Owen did not buy the shots that day; other witnesses also tended 

to refute Owen’s stateetnts• O’Retlly also stated that he was 

with Owe’ un’il H:30 p.m. that night when Owen contended that 
he had been with Sirhan at 11:00 p.m. These and oihtr dis- 
cjepancies tended to refute Oen’s allegation.

I’ early August 1968, to” G. Christian, a newspaper writer, 

and WiLH^i Turner, an ex-F^B.!. agent turned free lance writer, ' 

entered i’te the Owe’ investigation. Christian contacted this 
Department offing his assisaance, and he suggested that he 

^ould like to be deputized to work with the Department.

Christaan had a taped account of Owwn’s stery. He teld i’veeti- 
gators that he believed Sirhe’ and Owen were together on June 

4 and that they conspired to assassinate Ktnntdy. Christa” 
further a^eged that Owen was involved in Sirhan's escape plat’s,
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n and after the aborted escape, Owen was trying to establish an 

] • • alibi with his Horse-selling story. *

Christian subsequently ..wrote a letter to this Department Which 

= outHned his reasons for believing that Owen was involved in 

the assassination. By viumevating various condicts in Owen's 
| accosts of the incident, he hypothesized that Owen's reasons

। for lying were that he was iiwolved i' the conspiracy and 

f seeking a mea's to avoid association with Sirhan. Christan
J subsequently sought to establish a Hnk in Owen's background ’

| with Dr. Carl MacIntyre, a minister whose name had been innked
J through the investigation of New Orleans District Attorney

j James Garrison. •

• Investigators, attacking the inconsistencies in Owen's account,

( c1so c^cludod that he was lying; however, there was no vlidencv 

to indicate t^t 0wen was invoked with an extremist group or 
; with Sirhan.

W The VLrginiCLT2rvsi.J^ .

Mrs. Virginia Te^si. voluntarily contacted this Department on
June 5, 1968, ^tt an account of an indent aUegedly involving 

. Sirhcm. She st^d that she observed Sirhan and the two other 

men i' c vehicle near Melrose Avenue and St. Andrews P1CicV in 

Los Angeles. She alhigedly overheard Sirhan state to one of 
the others, "Get your ass in the car, we hale to get hJtm"tonight." 
As ^ vehicle drove away, the men stared at Teresi and she 

obsvrlvd two rffles leaning against the back seat. She also 
had'-observed one of the men wearing a holster with a gun.

-84-



During the lengthy investigation which took place, Mrs. Teresi 
was reineevveewed several times. She revealed that she had 

received a eriteen and telephonic threat regarding her know- . 

ledge of the incident. Based on varoous inconsistencies in her 

statements, a polygraph exam-nation was arranged for Teresi. 
She failed to respond truthfully to questions, and in a post­

exarination intevveew she adiitted fabricating the story. Her 
reason was that she wanted to insure that the investigation 
into the assassination would be compete. Mrs. Tereei's *
background indicated a history of atemipted suicide and . 

eikonal disUubbance. , ,

The Golden Garter Inn Investigation ■ %
The owners of a beer bar in Alhambra, Cabifiriia, aneged that, 
Sirhan was a regular customer of the bar and that on occasion 

he was overheard to have made a th reatoning statement regarding 
Kennedy a few weeks prior to the assassination. '

The conversation allegldly took ,place between a patron, Jaimes 

Wilson, and Sirhan. The owner of the bar overheard an argument 
between the men and after hearing the man with Wilson say, 
"We’ll get him when he comes to Los Angeles," Wilson stated, 

"Ciol it, cool it." The witness identifeed Sirhan foom a set 

of look-alike photographs. - ’ ’ '

The investigation was resolved when James Wilson indicated that 

the man in question was named Bob Andrese. Investigators noted 
the strong resemblance between Sirhan and Andrese. The witaeesses 
who had been in the bar agreed that Bob Andrese was the man in "
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the bar with Wilson. The argument in question was a political 
discussion in which Andrese became excited. Wilson was 

atternpting to cMrn Andre^e when the conversation was overheard. 
Kennedy was not the subject of the discussion. The witnesses 
who had tentatively identified Sirhan admitted that they werc 

not positive of -their idintificailon.

John_Gahart_i_nvestji cutin • ,

. Sub^gunt to the announcement of Sirhan’s arrest, John Gearhart 

voluntariyy told the Department about his observation of Sirhan 
in a beer bar in Glendora, California, the night of the shooting^ 
He stated he was a the beer bar at 9:30 p.m. and that he sat 

next to a young Cuban or Italian man. * Gearhart stated, "I hope • . 1

McCarthy wipes out Kennedy." The young man replied, "You don’t '

have to worry, we have taken care of that." The young man 

^ted, after Gearhart intooduied•him;eif, "My name is Sirhan 
Bishara Sirhan.” ' '

Gearhart aieeged that Sirhan was, with two young females and two |

other mal^ who arrived a little after he did. After dancing I

with one of the girls he left; the bar. The two men and women |

fouled him outside. One of the men asked him why he had •

danced with his girl, and Geaahart feigned drunkenness t:o avoid 

a proMem. The rnan did not bother him and one of them stated, |

"We have to go back and pick up Sirhn. It's getting late, we [

have a party t:o go to in L©s Angeles.” Gearhart found the purse j

of one of the women in his vehicle the next day and took it back 1
to the bar. \ *
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Gearhart was shown a set of-photographs but he could not select 

one of Sirhan. The investigatOnn revealed that Gearhart was 

lying about the incident. It was independently proven that 

Sirhan was at mother location at the time that Gearhart 

aieegcd that he talked to him. ,

It was discossed that Gearhart was involved -in an incident at 

the bar, but it occurred on another date which couid not be

recced by witnesses. The womans purse belonged to a woian 

naied Delores Licon who went to the bar with some frennds one 

ntght after attending the fights at the Olympic Auditorumn.

Licon recaieed that Gearhart was at the bar and drunk. She and 

her fronds* took Gearhart to a drug store for some coffee. She 
recai-led that they asstseed him to hi.s vehicle where she acci­

dently left her purse. She picked up the purse at the bar the 

next.day. The witnesses stated that Sirhan was not present 
during this incident.

Gearhart subsequently was sh°wn to have been untruthful when

he was given a polygraph examination. He stated later that hi.s 

reason for fabricatnng the story was that he was trying to show

that he was a good cttieen and offer sommthing t;o his country.

B^more^teJl_Jnv£sJga^ • ‘

An information clerk at the Biimoore Hotel in Los Angeles advised

the Department that she had observed Sirhan's name on a hotel

registratonn card for June 1, 1968* She stated that after the

assassinatoon the hotel management removed all records of

.»THMW« ’ Wim •*'
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Sirh^'s stay at the hoUl. The clerks ^aternent was sub-

stantiaeed by another er^oyee who stated that she recalled

' giving Sirhan the key to his room.
She further recalled seeing

Sirh™ with another man who was sending a teeegrm. 
gram aleegedly read "Arrived from Baghdad."

The tele-

The investigation concluded that Sirhan was not at the ho* . 

The hotel management denied that they bad toid tm^llyee= to 
suppress such information, and they ^^d invest the 

hotel registrar which is recorded on a co»«-uous «"• The , 

record had no entry for Sirhan, and there were no cuts, spHces 
or alterations -to the roll. A ho^ ^one operator replied 

that the ■inOomition clerk had sho™ her a regiscraUon csd

with an unusual sounding name She stated that the name

deeinitely was not Sir-han Sirhan. The °rite.r of the telegram 
was identifeed, and it was determined th^t he was <—<. r° 

The two hotel employees wuld o° changeno way with Sirhan.
their original series, 
prompted their actions.

and it could not be determined what

johnLFahgyjnvesti^^

John Fahey was the subject of 

he report that he had mt a 
who asked him to help her and

an intensive 

woman, prior

investigation fer 
to the assassinatOon,

would occur.
Oxnard area,

Fahey aUegedly

told him

gave the

and they were followed by

that the assassinatOon 

woman a ride to the 
a man in a Volkswagen

who threatened Fahey. The woman had told him that she was 

involved with a group who wre planning to take care o
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Senator Kennedy.

Fahey subsequently identified Sirhan Sirhan and Munns Sirhan as 

being the two men whom the woman had referred to as part of the 
group. Fahey alleged that he first met the woman at the 
Ambassador Hotel where he also observed Sirhan. The Incident 

alleglily occurred on June 4, 1968, between 9:00 a.m. and 7:30 

p.m. Fahey stated that after arriving in Oxnard he bought the 
.woman dinner and returned her t:o Los Angeles. He resolved not 

to become involved i.n the woman’s problem, but after the assaass- 

nation he felt compplled to report the incident. , ‘
a

Investigators examined the details of Fahey’s account in an 

effort to determine the validity of his statement. Based on 

Fahey’s subsequent statements, several disceepancies appeared 

in his story. Additionally, he reported that after the 
assassinatonn he was followed by one of the vehicles that had 

foioowed him and the woman on June 4. .

Fahey’s employer reported that Fahey had told him of the incident 
incuudnng an additional detail which described the man who looked 
like Mlmir Sirhan as having a gun when he 'threatened him.
Fahey’s employer described Fahey as being a poor employee whose 

employment record was very unstable. Fahey denied that he had 

told his errloyer about a gun. ,

During the investigation John Fahey became involved with a news­

paper writer, Fernando Faura, who publicieed Fahey’s account. 

Faura wrote an artier i.n the Hollywood Citieen News about the
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Fahey allegation. Fahey subsequently told investigators that 
he worried about the things that Faura told him. Faura’s 
official manner toward Fahey gave him the impression that he 

worked with the police. Faura used the San Fernando Police

Station facility to'intevview Fahey. Fahey later agreed to 
aUow Faura to arrange a private polygraph operator to test 
him and for a hypnooist to hypnotize him. The polygraph 
operator gave a tentative opinion that Fahey'was Alling the 
truth. Fahey attended one session with a hypnooist but

refused to appear for his own scheduled hypnosis

Fahey’s alligation was riddled with ctntradicttons, and in 

several insaances iovestigatoss disproved elements of his

statements. It was proven that Mlnor Sirhan worked the entire
day the incident was to have occurred. It was also proven that
Fahey made business calls in the Oxnard area when he claimed 

he had not. Witnesses at locatoons which Fahey stated he had 

been with the woman denied that the two were ever there.

Fahey subimtted t:o a polygraph exami.oatton on September 5. 

1968. The test strongly indicaeed that he was being untruth­

ful. Fahey subsequentyy adrmtted that he had falsifeed his 
story. He had elaborated on certain events which had occurred 
but which were not related to the assassina^on. Fahey would 
not accept respotiSiiliLy for his actions; instead, he stated 

that he beieeved that Faura had strongly infueenced him into 

thinking that what he had told the police was true.
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Jaimes Hoffa, Jr. -
■ Mrs. Anita Stewart, a young housewife whose father, Leonard

Davis, was an official of the Teamster's Union, alleged that 
■ she was present at a meeting at which she thought she overheard 

comments about Senator Kennedy. She believed that Jaimes Hoofa, 

Jr., the son of the imprisoned union president, had been present 
■ at the mee^ng. The comments were to the effect that if Kennedy 

were elected president:, he would be "rubbed out." She stated 

that the subject of Kennedy's harassment of Jaimes Hoffa came up 

' during the meeeing. The meeting occurred sometime in July 1967.

. Mrs. Stewart also implied that the men at this meeting discussed

a man who had "opened his mouth” t:o authooities. Another man 
at the meeting cirded the Encino area on a map. The next day 

she heard on the news of a car bombing in Encino.

. Finally, she aHeg^ t:hat on June 5, 1968, she received a tele­
phone caai at 4:00 a.m. A man stated to her, "Forget everything 

| you heard i.n Lennie's office, or you won't live to tell about 

i^

• The initial identifccatonn of Hoffa by Stewart was not positive,.
■ and interviews with those present at the meeting revealed that' 

! Jaimes Hoffa, Jr. was not pmsent at the meeting. Jaumes Hoffa,
i Jr. himself denied that he was at such a meeeing.

' Stewarts father, Leonard Davis, was present at the meeing, and 

■ he verified that his daughter was present. He comppeteiy refuted 
her aHegatonns and stated that hi.s daughter was a pathological
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• liar and that she needed psychiatric care.

. Several inconsistencies which appeared jin Stewart's allegation 

tended to also disprove her alligations. Coupled with the
. denials of those present at the seeing, investggaoors dis­

. counted her allegation. It was concluded that there was no '

; connection between the Kennedy assassination and the aieeged 11

meting. The reasons for Stewwat’s making the allegation (l

could not be determined. •

" * . MISCELLANEOUS INCIDENTS _

■ Antoine Fouad Khoury

In November 1968, the Department was advised that a young i

. Glendale, California, girl had reported knowing a man who was.

‘ attending some sort of meetings at the Sirhan home. The young

girl stated to invistigaiors that a girl freend of hers had been

■ dating a man named Antoine Khoury, who had taken this girl to a

■ house in Pasadena where Arabic was spoken. The other girl, Miss 

Candace Green, adimtted that she had dated Khoury and that she< 
had accompanied him to the home of two older women in Pasadena. 

She said that she had never met any of the Sirhans, nor were .

‘ they at the house she visieed.

■ Antoine Khoury denied that he had taken Green to the Sirhan ■
house although he admitted meeting Saidaiah Sirhan at the home 

j . of' another friend about six months prior to the asslrsinltinn.
। Khoury was not involved in any Arab hiralunnty affairs and was

• not connected with the assassina^on in any way. The story of
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. the two girls was just plausible enough for them to create an

: ? interesting story which the father of one of the girls thought ‘ 
j should be related to the police. J

1 Incident at San Fernando Valley College

• On May 15, 1968, Valley Services Dxvxsoon recexved a teeephone 

, bomb threat relating to a scheduled appearance of Senator
Kennedy at Valley College, A team of Van Nuys Divisoon officers 
were sent to the locatxon to provxde necessary secuurty at the 

h event. ‘

! . . . . . . . . . .; No bomb incident developed; however, derogatory remarks were 

' direceed at the offc^ers by the crowd, and the Kennedy staff '

asked t:hie officers in rather crude terms to aioow the crowd all

. the feeedom they wanted. The only incident involving Kennedy’s 
; safety occurred when a small object was reported to have struck
' - him on the forehead. An officer saw the object and reported that
. it was possibly a faashbulb.

Middle Eastern News Release •

Mr. Max Berman reported to the Department that while on tour in 
Israel on May 18, 1968, he was told by a hotel employee that 
Senator Kennedy had been shot. This inoormation had been ■ 

j aHegedly heard on a British Broadcasting Corporation French

! language broadcast. Several other witnesses reported hearing
'i of the shooting incident; however, those reportnng all received 

J the information secondhand.

Investigator revealed that BBC coul.d not find evidence of tlie
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broadcast; however, it was learned that the Reuter’s News 
Agency had teleprintcd a story on May 16, 1968, regarding a 

"stone-hhoowing" incident which had occurred in Los Angeles 

at Valley College. In ail prob^iiiyy the incident in question 
is the crowd control incident which occurred on May 15, 1968. 

Frank Manniewicz, Kennedy’s press secretary, advised investi­

gators that a flashbulb had faieen near Kennedy on that date, 
but he was not injured in any way during the day.

Harold Weisberg

On June 19, 1968, a KHJ television executive producer was con­

tacts by a writer narnS Harold Weisberg who stated that he 

had been given information that persons had known that there 

^ould be an attempt on Senator Kennedy’s life prior to the . ; 
assassination. He referred to an informant who had told him 
« the Kennedy "camp" had been warned that an ateerpt woul.d 

be »ade on Kennedy's liee in Caaifornia and that it would take 
• plaice in a crowd.

Weesberg refused to identify his informant after relatnng the 
same story to this Department on June 27, 1968. He advised 
investigators that he was writing a book about the John F. 

Il
Kennedy assassinatoon and that he had discussed his information 
with New Orleans District Attorney Jaimes Garrison. Weisberg 

repeatedly asked the investigaooss -to'arrange some paid tele­
vision intevviows for him in the Los Angeles area, as he was 

witho^ foSs. Because Weesberg refused to identify his 

infomint and was genneally reluctant to give further details,
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the investigation was suspended pending new developments.

Corona Check Investigation
On December 5, 1968, a report was publicized that Sirhan was 

involved in a stolen and forged check investigation foom Corona, 

California. The incident, which occurred in 1966, invovvcd a 

check made out to Sirhan which was stolen from the ranch where 

he had worked in Corona. A co-employee had stolen the check, 

forged it and cashed it at a Corona grocery store. A stop 
payment had been placed on the check when it was reporeed , 

' missing. , _

The suspect in the theft was identified during this investi­
gation, and the Corona Police Department has reopened the case. 

The press was notifeed that Sirhan had not been involved in the 
theft of the stolen check.

i
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CASE PREPARATION FOR TRIAL

A three-man Case Preparation Team under the direction of a 

lieutenant was established within Special Unit Senator on June 
12, 1968. Their primary duties were the -intervtewigg of poten­
tial trial witnesses, the evaluation and preservation of evidence 

and the development of the Department’s part in the prosecutoon 

of Sirhan. , ,

Initially they worked with the 127 intcrveews and the ieems , 
booked into evidence by Rammart Detectives between June 5 and 

June 11. A complete evaluation was made of the available ’tan- 
ments and evidence, and a special locked ^iaence room was locate 

in Room 803 of Parker Center. , '

They were also responsible for maintaining close laaison with 
the District Attorney’ Office generally through weekly and 

often daily meteingi. The iireitigaSois provided the prosecut­
ing atooneeys with an evaluation of potential witne’^’ and 

reiivtitigated raanr’ which the prosecutoon f^t ^qmr^l it.

■ Several innovative techniques involve the applicator °f charts 

were used in the investiga^on, at first experimental, tJi^ as 

a valid tool as their adminiSrativt and investigative val^ 

became apparent. A PERT chart, while of limited investigative 
value, resulted in several time-based chart’. Thtit charts 

depicted a profile analysis of Sirhan foom 1957 to 1968, an 

hourly iog of his activites for the three days priori tn 

aiiassiiatson and a paraaiel time coippriion cnrt -ili’StaaUng 

the actirittis of Kennedy and Sirhan. These charts were °f

WTf
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great; value as a reference as well as emphasizing areas in 

need of further -investigative attention..

As an aid to the investigation, a twenty-minute sound movie was 

produced foom the available television, news and private film 
made gust prior to, during and after the shooting. The shooting 
scene itself was photographed and the locations of witnesses 
and other viciirns were marked with chalk for identificatoon. 

Scale models were construded of the hotel and the pantry area 
and schematic drawings of the same locatoons were made for the 

same purpose. , ' .

On November 12 through 15, 1968, antichPated trial witnesses 
Reared at the Anhassador Hotel for reenactment of.t^ Noting. 

The twenty-ninuee sound movie condensed £°m news ^a footage 
was diiieed to assist witnesses in recalling tatir exact 
locatoon at the time of the shooting. Photographs were taken 

as each witness ^aced, himself in position.

Evaluation and selectoon of witnesses for trial was coveted 
by Case Preparation Team wrth the District Attorney s 

responsible for the final decision as to^ witnesses would 

be used at the trial. ' .

The group of witnesses most important to the prosecute w^e 

the seventy persons in the pantry at the 't^e of the stootmg. 
Five of those standing closest to Kennedy would be used for 

describing the shooting. Several others would be used"to 

describe. Sinan's actions just prior to and after t:at sliooting.

T TTT v

-97-



Witnesses who could establish premeditation were evaluated for 
their potential value as trial witnesses. Those witnesses would 

be called who could testify to Sirhao's shooting practice at the 
Sao Gaarie! Gun Club, his presence during the purchase of the 
murder weapon by Munir Sirhan and his purchase of ammunition at k 
a gun shop. A Pasadena trash collector would be called to 
testify to staemments made by Sirhan that he intended to kill 

Kennedy. „ '

A witness who observed Siihan at a Kennedy Rally at the ■
Ambassador Hotel on June 2, 1968, would be called to show that 

Sirhan may have attempted to get-to Kennedy on more than one 

iccasiin. A District Attorney's Office handwritngg expert 
wouid Je c^Hed to identify Sirhan's handwritOng in various 

notebooks taken foom Sirhan's home.

The officers involved jin the arrest, varoous searches and the 
custody of Sirhan were advised to be prepared to testify. The 

doctors and nurses who treated Ktnntiy and the othtr. lictUms 
wre also advised regarding the decision to have them testify. 

The Central Jaal doctor who treated Sirhan was similarly advised.
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_ INVESTIGATION OF PREMEDITATION •

. The Assassination Weapon ’' .

The gun used by Sirhan to kill Robert Kennedy was an Iver 
Johnson, .22 caliber, Cadet Model, two-an'd-one-half inch barrel, 

, blue steel finish, with dark brown plastic grips, serial 
#H53725. The gun was manufactured i.n FiCchburg, Massachusetts, 

and was originally sold by the Pasadena Gun Shop on August 10, 

, 1965- ’ . '

The tracing of the ownership of the gun established that Sirhan 
Sirhan was present during the sale of the gun to his brother, 

Munir Sirhan, by George Erhard, a co-employee of Munn'r Sirhan.- 

A second witness confirmed that Sirhan loaned his brother $6 

toward the purchase of the gun. The weapon was purchased in. 

February 1968, four months prior to the assassination.

Purchase of Amamition .

The search of Srrhan’s vehicle yielded a receipt for the 
purchase of .22 caliber arrnition foor a gun shop in San 

Gabriel, California. The sale took plaice on Junie 1, 1968, jin 

the late afternoon just after Sirhan practcced shooting at the 
Corona Police Range. The salem' initially aieeged that 

Sirhan was accompanied by two other mm whm the iaJLt was 

made; however, this allegation was proven to hbvt bee^^lse 
and the salemm retraceed his itaeertnt, indicating that ^l 

he actually knew was that he made out the sales receipt.
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• Sirhan's Practice at the Range '

On June 5, 1968, a member of the San Gaabiei Valley Gun Club 

recognized Sirhan's picture and recalled that he had observed 

him firing a smaal revolver on the San Gibriel Range on June 4, 

1968. He told the club president who checked the range roster 
and discovered Sirhan's name and address. ■ '

The investigation revealed that Sirhan arrived at the range 

between 11:00 a.m. and 11:30 a.m. He took a position alone at 

the west end of the pistol range.’ Witnesses reported that he 

was firing a .22 caliber pistol with a short barrel. One 
witness spoke to Sirhan at approximately 2:30 p.m. and they 
discussed hunting. He fired Sirhan's gun and described it as 

a cheap model. 
• a

A husband and wife were at the range late in the afeenooon. 

The wo^n was on the pistol range and having trouble hittnng 

her target. She asked Sirhan to'show her the proper methods 

of sighting. He gestured with his hands pointing at the rear 

and front sights and took her arm t:o show her the proper stance. 
He fieed eighteen shots from her weapon and she fieed sixteen 
from his. . ’

Other witnesses reported that Sirhan used rapid fire methods 

to fire his gun and that he was an excellent shot. Several 
hundred rounds were fieed by Sirhan, and the center of his 
target was torn out. Several witnesses commented t:hat Sirhan
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discussed the hollow point.as inflicting greater damage than 
the .22 caliber long rife. , ■

Sirhan came and left the range alone and was there from 11 a.m. 

^ about 5 p.m., when the range closed. He purchased seme 

.22 caliber hollow p°ints from the rangemaster. Approximately 

forty pounds o seen casings were taken from the range and 

exMomcd by the p.Bj. and the Department The results rf the 
tests were native, no compprisons could be estabisshed between 

these casings and tsosh found in the murder weapon. .

Pract^^LThe^Coro^

Investigation tin early Decem>er, 
had practiced with a revolver on

1968, discoseed that Sirhan 
the Crrrna Police Pistol Range *

on Junie 1, 19(58. three dav'' ■, aays pr^r to tins assassinator.
sign~in steet indicated -that he came to the

The ■

range at approxi-
matoiy 12:15 p.m. and if afc approximate^ 3 p.„. It was 

de'termined tl^t h.h went from the Corona Range to the Lock, Stock 

N Bar^l On Shrp in San G^riel where he purchased some 

amunition. - .

Discovory ^t Sir^n had been at the range came on December ’ 

. 13, im, wum iivhstggaOoss were in Corona, COifomin, 

i^st^ti^ a report <hat Sirhan had been invoWed in a 1966

check theft in that city. The investigation revealed that
Sirh^ had n°t bhhn involved in the stolen check ctsh, but'- 
w'^ inwstigaooss whrh « the Corona Police Department, 

’ y cShckhd the police rtigh roster and discovered SirhM's 

sigitturh on the pagh for June 1, 1968. Handwriting anaiysi;
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confirmed that the signature was made by Sirhan, Due to the 
lapse of tirne foom the time of the incident, most witnesses at 
the range on th^ date could not recall Sirhan’s presence. The 

rangemaster did select a photograph of Sirhan foom a set of 
look-alikes; howeveo, he described Sirhan as being 6'-6'2" and 

weighing 215-225 pounds. Investigatoss concluded that the 

witness was mistaken, due to the lapse of trne between the date 
of the occurrence and the time of the interview.

Evidence foom Sirhan’s House .

The papers, notes and notebooks found in Sirhan’s bedroom on 

June 5, 1968, were transposed to the F.B.I. laboratory for 
comparison, then retunned to the Los Angeles Police Department 

laboratory. These writnngs incldded staeimrnts such as "R.F.K. 

must die" and "Robert F. Kennedy must be assassinated before 5 

June 68." L. W. Sloan, Questioned Documents Examiner from the 

District Attorney's Office, formed the opinion that Sirhan had 

writeen 90% of the writnngs in the notebooks. He based his 
opinion on inrectimaarisons of Sirhan’s’ signature which appeared 

on several documents, including the San Gabriel Gun Club roster, 
an appiicatoon for a "hot walkers” Iceense to the State of 

Ccbiftinib and the canceled check signed by Sirhan foom the 
Aigtnblt Insurance Company, 

k ।
Evidence foom Sirhan’s Vehicle ’

The search of Sirhan’s vehicle disposed twenty-five ^^5, 
some of which assiseed in showing airmeretatiti. The sales 
slip from Lock, Stock 'N Barrel Gun Shop in San Gal^lel had one 

of Sirhan’s fingerprints on it.. A sales receipt foom an auto 
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| parts.shop contained one identifiable fingerprint of Sirhan’s.

’ Seven prints were taken foom,various parts of the'vehicle, six 
j were identified as Sirhan's and one was unidennifaabee. The

| evidence established Sirhan's ownership of the 1956 De Soto,
] licence number JWS 093, and that he had been in the vehicle at
I a time shortly before the assassination.

Witness to Sir-han's -Intention to -Kill Kennedy

Alvin Clark, a trash collector for the City of Pasadena, advised 
invcstigaiois of several conversations he had with Sirhan in 
1967 and 1968. They.geneeally spoke of current events, and on 

April 10, 1968, Sirhan asked Clark for whom he was voting. When 

Clark told him,, "Kennedy," Sirhan replied, "Wil, I don’t agree. 

I am planning on shooting the sm-of-a-bitch." Clark did not 

take Mm seriously. They subsequent^ discussed guns and 

hunting, and Sirhan asked Clark where he might obtain a weapon 

greater in caliber than his .22 pistil.

In addition to Clark's statement, investigators had the writings 
of Sirhan himself to show his -inteitioi to kill Kennedy. *

Writings in hi.s notebooks were examined, and the exanmnee's 
opinion was that they were writeen by Sirhan. One passage 

states, "My detcrmiiatinn to eliminate R.F.K. is becoming more 
the more of an unshakable obsession.” Written over and over 
on several pages was "R.F.K. must be assassinated.” On another 
page he wrote "Sirhan Sirhan must begin to work on uphold 

Alving the problems and di-fficultics of assassinatnng the 36th 

president of the glorias United States." On still another 
page, "Kennedy must fail. Kennedy must fall” and "We believe
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that Robert F. Kennedy must be sacrificed for the cause of the 

' . poor exploited people."

Evidence of Prior Contacts with Kennedy

, Mr. and Mrs. Joseph Sheehan, attending a Sports Arena rally for
. Kennedy on May 24/1968, reported seeing Sirhan at approximately

10:30 pm. at the end of the rally. The man described Sirhan 
as "completely out of character with the crowd" in that he 

"appeared very ineense and sinister."

" • Another wines®, Willaam Blume, at one time worted next door

to the health food store where Sirhan worked in Pasadena. He 

. positively identifeed Sirhan as being at a Kennedy Rally on
June 2, 1968, at the Aibssador Hotel. The time was between 

8:30 and 10:30 p.m.

Sirhan's State of Mind - After his Arrest

■ Immidiately after his arrest it was noted that Sirhan appeared 

k apprehensive about the crowd reaction to him. Once in custody,
, however, it was noted that he was cspecially, calm and coieected. 

! His only responses to questions regardnng the shooting were 

I noncommttal or carefully phrased.

During the apprehension Rater Johnson asted him, "Why did you 

do, it?" Sirhan replied, "I can explain" or ,"I'll t^X you 

later." Jesse Unruh recaieed that Sirhan stated at one tmme, 

"I did it for my country." .

Sirhan would not discuss personal matters with those who 

attempted to engage him i.n trivial cinvcrsation. When
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investigators were interviewing him to determine his identity, 

Sirhan openly discussed several ratters hut not the shooting.. 

He refused to identify himself. •

During the booking process it was noted that Sirhan cared a 

great deal about his appearance and that he took a long, 
leisurely shower. The jailer, seated in his cell, r^aUed 
that he made two comments Which were personal.. He said that 
he "got nothing out of lie;" and "they won't give it to me."

An investigator who inievviweed him gave the opinion that Sirhan 
was in good spirits and quite stimulated. He acted as if he

were playing a game and enjoying i-t. He appeared a^ious to 
match wits with the investigators. Wwn investigators located 
a 1968 Chrysler, incorrectly beloved to be Sirha^s chicle, 

Sirhan commented, "How did you know it was a 1958 Chrysler?
The key? Beiutiful.,’ It was the investigator's opinion that . 

Sir? hi an fancied himself something of an litiliectual•
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LEGAL PROCESSES

• On June 5, 1968, at 7:08 a.m, Sirhan was arraigned in Division 
40, Los Angeles Muuncipai Court by Judge Joan Dempsey Klein. 

Sirhan identified himself as John Doe and was represented by . 

the'Pvnbic Defender’s Office. Bail was set at $250,000 for 

six counts of 217 P.C., Assault with Intent to Commit Murder.

On June 7, 1968, at 9 a.i., the County Grand Jury met and 

returned a murder indhctmert against Sirhan. Tweeny-three 
wimesses were called to testify. At 4:25 p.t., the indictment 

was taken before Judge Arthur Alarcon in Department 100 of the 
, Supeeior Court who ordered a bench warrant be issued with no 

baai.

The court reconvened in a temporary courrootm provided at the 

Los Angeles County Central Jaa.il. This measure was taken to 

provide security for Sir-han. Sirhan was inoomed of the indict­
ment returned against him and he in0otmid the court that he 
did not have the funds to hire an attorney. The Pubbic Defender 

was appointed to defend Sirhan. Sirhan’s defense advised the 

court that he was not ready to enter a plea and a delay was 

granted unnil June 28, 1968. ,

Judge Alarcon then appointed two psychiatrists at the request 
of the defense. He also issued a court order prohibitnng 
parties connected with the case from.making extra judiciary 

statements. A. L. Kirin, of the American Civil Libertees Union, 

commented favorably on the actions of the pirticppirts in t^ir 

efforts to protect Siren's rights.
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At 9 a.m, in the auditorium of the County Central Jail, with 
• Russell Parsons representing Sirhan, a three week conttuunnee

| * was requested for more ti°e to prepare a plea. A new psychiatrist
was substiiueed for one who had dednned the first request. The 

- case was continued unnil July 19.

At that hearing Parsons indicated that the defendant was not

I
 ready to plead ssinces the ddto^ had not completed their psychia- I

trio reports. District Attonney Younger made a motion to vacate [ 
or modify the order concerning pubbidty. A conttuutcee was •• ।

, ’ granted unnil August 2, 1968. . . j

On August 2, Judge Richard Schauer extended the Alarcon Admoni-
| tion but allowed that staeuments in t:he public interest or in "
t the defendants interest could be made. Sirhan ent;er:ei a plea .

। of Not Guuity and a trxal date of November 1, 1968, was set. 
Proceedings were cittinuei to October 4, 1968. -

On September 25, 1968, the Caaifornia State Court of Appeals

W denied Younger’s appeal to vacate the Alarcon Admuittion. On . 

September 19, Judge Schauer selected Judge Herbert V. Walker 

as the Trial Maaiitrate; Department 107, Room 832, Hall of ’ ,k 
■ Justice was selected as the ciurtiiom. On October 4, Judge

Schauer set October 14, as the date for a hearing on a motion 

to suppress evidence. . ‘ '

On that date Judge Walker granted a defense motion for discovery 

and 111 staemments and other ieume of evidence were surrendeeed 

by the District Attorneys Office. A motion to continue the 
trial. date to December 9, 1968, was granted. The motion to
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I suppress evidence was continued until October 22. The defense ■

* contentoon raised at that hearing was that the search of Sirhan's

| - house was illegal. They requested that-the search be disallowed.

| The search was declared to have been reasonable by Judge WaDer. 
I ‘ '| Department 10 7-A was adjourned umi December 9, 1968.

On December 3, 1968, Department 107-A was convened to hear a

| request to alow Attorney Grant Cooper to enter the case for
Hie defuse. The motion for a contnuunnee to January 7, 1969, 

was ^ted. Cooper advised the court that a_ third attorney, -

Em.le 2ola Berman, would be entering the case but that no further 
delay would be requested. ,

On December 18, 1968 the court convened to note the presence of 
Mr. Berman in the case. . ■

On December 23, 1968 u rnoti©n for discovery was made by the 

defense and after being granted, the ieerns requested were turned 
over by the prosecution, 

a

T.’WWT

On January 6, 1969 the first of many preliminary sessions were 

held involving the selectoon of jurors and the trial itself.
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■ • RELATED EVENTS SINCE THE ASSASSINATION -

Sirhan's Family ‘

On June 5, 1968 after the identification of Sirhan as the suspect 
in the assassination -the Pasadena Police Department statonned 

two' unfiorrned officers at his home at 696 East Howard Street. 

This detail was suspended on December 13, 1968. No incidents 

of violence occurred, however, several incidents occurred invol­
ving Sirhan's family.

On June 5, 1968 Saidallah Sirhan, Sirhan's oldest brother, 

reported that two Lite Magazine reporters care to his apartment 

seeking an interveew. He refused to give them a photograph but 

did give them a short interviww. At about 11:30 p.m. that night 
.someone aHegedly kicked in his front door and struck Saidallah 

Sirhan and threatened him regarding the’photograph he .refused to 
give Life Magazine.

The Pasadena Police Department investigaeed and it was deter­

mined that the two Life reporters were not the angged suspects 

in the assauut. Saidailah Sirhan subsequently advised the 
Pasudlna Department that he desired the investigation be dosed.

On June 20, 1968 the F.B.I. received an anonymous letter which 

stated, "If Sirhan don't confess, wo'll kill all his family. 

His mother i.s next in line. We mean business." Seccuity 

measures for the family home continued. J,

On June 21, 1968 the gate guard at I.T.T. Cannon Electric 

Company, Los Angeles, received an anonymous phone call
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threatening Sharif Sirhan who worked at the location. The 

police were called and Shaaif Sirhan was provided security when 

he fnni^ed his shift. The.gate guard thought he recognized 

the voice of the caller as being an employee who did not work .
that night. The employee was contacted and he denied making the 
call. It was determined, that he knew Shhaif Sirhan and had lived 

in the same apartment building with him for' a time. He was

admonished about the danger of making such calls and the matter
was dosed. . •

a ,

On July 3, 1968 at 4:45 a.m., SaidaHah Sirhan reported to the 
pasadena Police Department that he had been shot at while drivnng 
on the pasadena Freeway. He gave an account of how he had been 

returning -from Los Angeles when two vehicles had maneuvered in­
to position along side him and that a man in one of the vehicles 

had fixed two shots at his vehicle. ' '

During the foioww-up investigation of the incident several 
inconsistencies appeared in his account:, mcludnng the reasons 
for his being in Los Angeles at ttot tour of the morning. A • 

polygraph examination determined that Saidaiaah had been untruth­
ful regarding the incident. Physical evidence tended to indicate 

that Saidall^ SirJian had not been fieed upon by a moving vehicle, 

Interveews with witnesses revealed that at one time he had ' 

possession of a .38 caliber revolver which he reportedly lost 
on March 31, 1966. Subsequent to that date witnesses reported 
seeing a gun in his possession.

All evidence conGCeed during the investigation tended to agree

on one point; that the shooting incident was a fabrication by
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Saidallah Sirhan and that the shots were fired by him at a

location other than the feeeway.

On July 4, 1968, in connection with.the'feecway shooting incident 
Saidaliah Sirirnn allegedly received a phone call from an unknown 

person. This person stated, "Hey lisem! You were lucky yester­
day. We missed you, but we are going to get you all at the 
trial.” The Pasadena Police Department provided Saidallah. with 

extra patrol until he changed his residence. ,

On August 8, 1968 a letter was received at the Wite House ' 

mailing room which purportedly was mailed from Viet Nam. The 

letter in effect threaeened that Sirhan would be kined if he 

was freed at his trial-. F.B.I. examination of the paper dis­
closed no positive identifccation.

On September 2, 1968 a threatening phone call was received by 

the answering service for Siriin’s attorney, Russen Parson. 

The caller identifeed himself as C. Sirhan. Parsons st:itrd 

that Jw did not wish to make a complaint and it was noted that 
none of the Sirhsw family had a name beginning with "C".

On October 25, 1968 a letter was received at the Nixon Head­

quarters. The letter was a thinly veiled threat against the 
Ifee of Richard Nixon and was signed Shaaif B. Sirhan. Sharif 
Sirhan denied that he wrote the letter but refused to supply 
a hindwwitnng exemplar to ^d in the investigation. Evidence 

i.n the investigation indicaeed that the letter was not writeen 
by Shaaif Sirhan.
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On November 1, 1968 Saidallah Sirhan came to his mother's home 

and asked her to give him some money. He stated that he knew 

that she had been receiving money from several Arabian Church 

groups. Saidallah did not believe his mother when she denied 

having any money. He refused to leave unnil she gave him his 
’share and he threaeened to hit her. Mrs. Sirhan refused to 

arrest her son for disturbnng the peace and Saidallah left 

without further incident.

IInvoWoment of Independent Writers ' ■

This investigation paid particular attention to those meters 
of the media who made aieegatinns which required speeific investi­
gation or those who, by their actions,- involved themselves in 

one or more aspects of the investigation. ' A descriptoon of 
those person’s part in the investigation foHows:

Rex WeeSerfirld ’ ‘

Rex WeeSeefirld, the Weetern Regional Director for the John Birch 

Society authored an article mtiteed, ''Assassination" which was 

printed,in the June editoon of "The Review of the News" a weekly 
publication foom Belmont, Massachusetts. The article aieeged 

that the assassin of Robert Kennedy was a pro-Communist and 

that the assassination itself was a Maarist conspiracy.

WeSeefield made several tpeei^■ii aieegatonns includnng the 

report that Sirhan had ateended Du Bois Club meetings in Los 

Angeles; the report that a milman had delivered anti-American 
maal to Sirhan's home; that based on Sinan's notebook t:hat he 

was a ticia2.;itt; that a young girl had been invieed to Du Bois
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Club meetings by sirhan. and that Sirhan.s brother, Caiman, 

had been attested as an ^raeli spy by the lragi government 

several months prior to the assassination.

Several of these allegations had been previously disproveo aod 

they were explained to Wsteerield. His other allegatiOns were 

so poorly supported that Wettetfield himself could not substao- 

Unto them and it appeared that he was reaching for any allegation 
which would support a prtcooctivtd point of view. ’

Theodore R. Charach ■

Tneodore Charach, a free lance news reporter affiliteed with 
C>ntiolntal News Service, was in the hotel the night of the ' 
shooting and during his initial interviww he did not indicitl 
that he was able. to assist investigators. That was on June 12, 

1968; subsequently investigaoss read an'article from, a Canadian 

newspaper which stoats that Charach was reportedly a witness to 
ae shooting and capture. Charach howtrtr admitted that he had 

not si10 Mythic and that evtrythnng he had heard was second 
hand. .

On July 19, 1963, Charach mt wiUl iovlstigatess and produced

. some enlaggeients of fim purportedly taken on June 2 and Juo1
. 4, at Kenedy flstiritle8, by a U.C.L.A. student. The com>lete

O.C.i.A. film «as delivered to the Department and was found to

, be of very p^r guaaicy. A copy was made, but fc>vtstigaioss

i were unable to identify any perssons depicted in the film 'as

f those iovolvtd in the investigation.
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On July 31, 1963, Charach advised investigators that he had 

, "valuable new evidence.” He stated that he had been contacted
by New Orleans Mstrict Attorney Garris°n and Rapaafs Magazine. 

He had been offered $2,000 for the U.C.L.A. filp and he. stated 
that he would act as a "spy" for this Department when he went 

to New Orleans if he was given financial assistance. His offer 
was denied.

On Septem^r 9, 1968, the filp was reported stolen but subse­

quently reappeared ^ the fom of three pictures in th>e Jtntary ■ 

17, 1569 issue of Lifo Maggaine. The original crip® rtaort had 

bttn decared unfounded. Charach's motive for telHng aiMer^t 

storilts to various sowcre could not be determined. An atti^t , 
for retrerrety was pribtbly Ires reason for expanding the impor- 

tancc of the fim and his presence at the hotel.

Fernando Faura

Fernandp Faura was a staff reporter with the Valley Times and 

the Citnen News. He became involved in'several aspects of the 
invrt^a^rs iieluding the John Fahey., Polka Dot Dress and 

TJwodore Chaj^cli investigations. Fahey was also je^rtedly 

evolved in the Garrison investigation into the possible Ink 
brtwetn the two Kennedy assassinators.

Faura ateempted to inftrinct the stetepments of John Fahey when 

he repore’d that he had been with a girl who was invoked in 

the assasssnatd-r. After Fahey was proven to be lyng Faura 
publrshed an artier which sta^d t^t the Drptrtmrnt had 

stopped the investigation of the Polka Dot Dress too eariy.
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This allegation had also been disprove’..

Jonn Christian .
k

Jonn Christian, 'a free lance writer, was actively involved jin 

the Jerry Owen conspiracy investigation. He inducted his own 

investigation into Owen’s allegations and developed the theory 
that Owen and Sirhan were involved Jin a conspiracy to kill 

Kennedy. He also allegld that Owen was associated with Reverend 

Carl MacIntyre, the minister who had b^n allegldly ejected 
with a plot to kill John F. Kennedy.

Christaan tetephoned the Department three tir^s and mailed two 
letters and a tape record’ng to the Department Jin an attempt to 
gain our confidence. He sought to have himself "deputized" so 

that he could better assist us. When his offer was declined, 

he went to various pubic officials and ateempted to gain t^ir 
assisaance. Though the Departin’ disproved the Owen clleiction 
Jonn Christaan will undoubtedly continue making his allegations.

Summary, of Letters Sent to .SUS. .

As of January 14, 1968 the Department had reived a totol of 
296 unsolicited letters. Fifty-hhlle contained information 
regarding the ccsi. Tweeny-six invoked Ue polka d^t dress 
investigation. Tweeny-eight contend ^rious comments about 
the investigation. Fourteen were terete against ^Uan or his 
ctOooneys and thiryy-eight were drifted as cra°k tetters.

The crank letters glneeallt discussed current ^cid Us or 

suggestions of painful ways to interoogate Sirhan. Sixty-wwo
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of the letters were sent anonymously. Only six of the letters 

warranted follow-sp and none were instsimental in any signi.fi- 

cant phase of the investigation. . •
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. . CONCLUSIONS

’ A consideration of the facts determined, by the investigation 
and ao evaluation of all witness testimony and available 

evidence sustain certain conclusions:

1. ,Sirhan Sirhan fired the fatal shots that killed Senator 
Robert F. Kroordy and wounded five others. (This was

estabisheed beyond any doubt by eye witnesses and physical 

evidence.)

' 2. Sirhan freed these,shots with the intent to kill Senator
1 Keoordy and’his act was prrierdtatrd. (All evidence

indicated that Sirhan took the necessary steps to prepare 
himself for the assassinatonn and to put himsdf in a

, position to ki.H Kennedy.)
3. Sirhan was not under the infueence of a drug or intoxi-

• cant at the time of the shooting. (Of the many police

and lay witnesses in dose contact with Sirhan the minutes 

imm.eedately foliwwOng the shooting, not one observed any
‘ objective symptom of intoxicatoon. Experienced officers 

found his pupil reaction to be normal and his mental 

condition alert and responsive.) ,
4. Sirhan was legally sane at the timr of the incident. .

(This conclusion is estabisshed by available isycCialrii 
evaluation reports. The issue of his sanity has not been 

- . * .
raised by the defense.) .

5. There was no evidence of a conspiracy in the ciWlr.
(A complete chapter of the report deals with this subject
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and makes conclusive statements regarding each specific 
. allegation.) _

6. The Kennedy Staff did not request any police protection 
from the Los Angeles Police Department nor was any 

offered by the Department. (The investigation revealed 
’ that his personal security was provided by a bodyguard

■ and various aides who functinned in crowd handling
: ‘ situatoons. Staff meters confirmed that the Senator

, did not desire police security present at pu>lic appear-
^^ ances such as the AiTjassador rally.)

VP

W?* ^*rw-»^f
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KENNEDY’S ACTIVITIES FROM JUNE 2nd TO JUNE 4th

Strawberry-Festival in Orange County

Senator Robert F. Kennedy arrvved at Orange County Airport in 

Santa Ana on Sunday, June 2, 1968, at approximately 3 pm. The 

Senator, his staff, Ethel Kennedy, and four of his chidden were 

' picked up a the airport by Don Weston. Weston was employed by

the Sennaor's staff to provide taansportatmn and is also the 

owner of Weeton’s VIP Service. The Senntor's vehicle left the 
airport followed by additional vehicles carrying various staff 

mernbbrs and the press and arrived at Bolsa Grande High School in 

Garden Grove at-3:45 pm. The Senator addressed a Strawberry 
j ^sti^i crowd of approximately 'ten thousand people. The Kennedy 

I .party remained at the Strawberry Festival until 6 p.m., then left

j for Disneyland. The visit to Disaeytand was not schriulei, and

■ was the result of a last-minute decision by Senator Kennedy..

j Kennedy, his family and staff remained at Disneyaand unnil 7 p.m,
। then left for the Ambassador Hotel. Shortly after leaving Disney-

‘ land the caravan stopped and the Krnnrdy chidden were moved to

, another vehicle which took them to the Beverly Hills Hotel.
; The caravan, consisting of.eight cars, three busses, a

1 motorcycle escort, and two statoon wagons, proceeded to Los

j Angeles via the Santa Ana Freeway. Arrivnng at the Ambassador

; Hooel, between 8:30 and 9 p.m., the Senator and Mrs Kennedy

. went directly to their rooms.

June 3rd - Los Angeles to San Francisco and Return
The Senator left the hotel at 10 a.m., the followtng morning
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